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P r o t o k ó ł   Nr XVII/2016 

z sesji Rady Gminy Bliżyn, która odbyła się w dniu 6 października 2016r.  

w świetlicy OSP w Bliżynie. 

 

W obradach sesji uczestniczyli: 

1/ Anna Leżańska - Członek Zarządu Powiatu Skarżyskiego 

2/ Mieczysław Bąk – Radny Powiatu Skarżyskiego 

3/ Marek Czyż – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Skarżysku-Kam. 

4/ Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn 

5/ Barbara Stachera – Sekretarz Gminy Bliżyn 

6/ Alina Wójcik – Skarbnik Gminy Bliżyn 

7/ Magdalena Szwarc-Gajda – Radca Prawny UG 

8/ Anna Kowalik – obsługa Rady 

9/ Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w Bliżynie 

10/ Sylwester Koziński – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mroczkowie 

11/ Mirosław Owczarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Odrowążku 

12/ Jacenty Kita – Redaktor Naczelny Samorządowego Informatora Gminy 

      Bliżyn 

13/  Martyna Sztukiecka – Tygodnik Skarżyski 

14/ Sołtysi zgodnie z załączoną listą obecności  

15/ Radni zgodnie z załączoną listą obecności 

 

Zatwierdzony porządek obrad sesji: 

1. Otwarcie, stwierdzenie kworum, przyjęcie porządku obrad sesji. 

2. Przyjęcie protokołu z obrad XVI sesji Rady. 

3. Informacja Wójta o pracy między sesjami oraz informacja o realizacji uchwał 

    podjętych na ostatniej sesji. 

4. Wystąpienia zaproszonych gości. 

5. Interpelacje i zapytania radnych oraz udzielenie odpowiedzi. 

6. Informacja o stanie sanitarno-higienicznym gminy za miniony okres 2016 r.: 

 a/ wystąpienie Wójta Gminy, 

 b/ stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

         Środowiska, 

 c/ dyskusja, 

 d/ przyjęcie informacji. 

7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

     a/  określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

     b/ zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego  

          odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn, 

     c/ uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków 

          obowiązującego na terenie Gminy Bliżyn, 

    d/ wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2016, 

    e/ udzielenia pomocy finansowej, 
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    f/ zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gostków na lata 2017-2024”, 

    g/ wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Bliżyn. 

8. Informacje, komunikaty i oświadczenia. 

9. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad sesji: 

Ad. 1 

Siedemnastą w kadencji sesję Rady Gminy Bliżyn otworzył i poprowadził 

Tadeusz Łyjak – Przewodniczący Rady Gminy Bliżyn.  

Po przywitaniu wszystkich obecnych Przewodniczący Rady poinformował 

zebranych, że w obradach sesji uczestniczy 13 radnych na ustawowy skład Rady 

15 radnych, w związku z czym uchwały podejmowane na sesji są prawomocne.  

Następnie odczytał projekt porządku obrad sesji, do którego nie zgłoszono 

żadnych uwag ani wniosków. 

Porządek obrad sesji został jednogłośnie /13 głosów za/ przyjęty.  

Ad. 2 

Radni nie zgłosili uwag do treści protokołu z obrad XVI sesji Rady Gminy Bliżyn, 

która odbyła się w dniu 8 września 2016r. przyjmując go jednogłośnie /13 głosów 

za/. 

Ad. 3 

Mariusz Walachnia – Wójt Gminy Bliżyn przedstawił informację o swojej pracy 

między sesjami oraz informację o realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji 

/informacje w załączeniu/. 

Ad. 4 

Wystąpienia zaproszonych gości: 

Mieczysław Bąk na wstępie swojej wypowiedzi stwierdził, że jest to półmetek 

kadencji i na pewno wiele zmieni się w prawie i wyzwaniach dla samorządu 

gminnego i powiatowego ale dla radnych najważniejszym zadaniem jest robić coś 

dla społeczeństwa czyli pozyskiwać środki i wykonywać inwestycje. Radny 

nawiązał do oszczędności w budżecie powiatu, które według zapewnień będą 

rozliczone w III kwartale i to co zostanie ma być rozdzielone na inwestycje  

w gminach powiatu skarżyskiego. Dlatego korzystając z obecności na sesji Anny 

Leżańskiej – Członka Zarządu Powiatu i Marka Czyża – Dyrektora Zarządu Dróg 

Powiatowych radny prosił o inwestycje dla gminy Bliżyn. Apelował o wykonanie 

3 chodników: w Odrowążku, w Sorbinie, w Mroczkowie łącznie z modernizacją 

drogi oraz poprawę jakości drogi Bliżyn-Ubyszów na niektórych odcinkach. 

Prosił także o wykonanie projektów: na budowę mostu w Wojtyniowie oraz na 

budowę chodnika przy drodze Odrowąż-Samsonów od Odrowążka w stronę 

cmentarza. Marzeniem radnego jest, aby środki na inwestycje w bieżącej kadencji 

przekroczyły nakłady poniesione na te cele w ubiegłej kadencji czyli 5 mln zł. 

Anna Leżańska wyjaśniła, że oszczędności praktycznie nie występują z tego 

względu że zwrot środków za budowę drogi w Rędocinie, która jest refundowana 

nastąpi dopiero pod koniec listopada. W tym czasie nie jest możliwe wykonanie 
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żadnego zadania. Dodała, że chciałaby aby w budżecie powiatu na 2017 rok 

znalazła się budowa chodnika w Odrowążku oraz rozpoczęcie budowy chodnika 

w Sorbinie i oczywiście bieżące remonty. Dodała, że w poprzedniej kadencji być 

może było więcej inwestycji ale ich finansowanie odbywało się z kredytów. Na 

inwestycje w 2017 roku planuje się 2,5mln zł. Regionalna Izba Obrachunkowa  

w Kielcach nie jest tak tolerancyjna i nie zezwala na zaciągnięcie kredytu co przy 

obecnym uzyskiwanym wskaźniku w innych województwach byłoby możliwe. 

Mieczysław Bąk prosił aby zwrot środków z budowy drogi w Rędocinie został 

przeznaczony na inwestycje w gminie Bliżyn. 

Anna Leżańska wyjaśniła, że w roku bieżącym nie uda się nic zrobić chociażby 

ze względu na procedury przetargowe. Środki te staną się nadwyżką budżetową, 

która przeznaczana jest na inwestycje. 

Ad. 5 

Interpelacje i zapytania radnych: 

Wiesław Gregiel 

1/ Ponowna prośba do Wójta o naprawę drogi za cmentarzem w Wojtyniowie. 

Droga ta została zniszczona obecnie przez deszcze ale także na skutek prac 

związanych z budową oświetlenia. 

2/ Prośba o oznakowanie bądź poszerzenie przepustu na ul.Podleśnej  

w Wojtyniowie, gdzie występuje jego zwężenie co zagraża bezpieczeństwu  

w ruchu pojazdów. 

Janusz Okła 

Prośba do Powiatu o wyjaśnienie czy cały brakujący odcinek chodnika  

w Odrowążku będzie budowany i czy kwota 2,5 mln zł na inwestycje planowana 

w budżecie powiatu na 2017 rok obejmuje również oszczędności tegoroczne czy 

też nie. 

Jarosław Bednarz 

1/ Ponowna prośba do Powiatu o oczyszczenie rowu w Kucębowie Dolnym przez 

wieś. 

2/ Wykonać w roku bieżącym bądź ująć w budżecie powiatu na 2017 rok 

wykonanie projektu na budowę chodnika od cmentarza w stronę szkoły  

w Odrowążku i w ramach tego projektu wykonać przystanki koło cmentarza.  

3/ Uzupełnić o dalsze barierki przy drodze powiatowej od kościoła w Odrowążku 

w stronę szkoły. 

Monika Gruszczyńska 

1/ Zapytanie do Powiatu czy został zaprojektowany już chodnik w Mroczkowie  

i kiedy nastąpi jego realizacja. 

2/ Zapytanie do Powiatu czy w ramach budowy drogi Mroczków-Rędocin będzie 

również remontowana droga przez wieś Mroczków. 

Krzysztof Jurek  

1/ Prośba do Wójta o zamontowanie ławek na przystankach autobusowych tam 

gdzie ich nie ma tj.: naprzeciwko stacji benzynowej, przy dawnej Stylowej, przy 

zjeździe na Wojtyniów oraz przy zjeździe na Sorbin. 
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2/ Co stało się z herbem Bliżyna przy wjeździe do gminy Bliżyn w miejscowości 

Bugaj. 

3/ Dokonać naprawy zniszczeń w altanie koło zalewu w Bliżynie oraz w jej 

otoczeniu. 

4/ Ponowna prośba o rozwiązanie tematu zakupu osuszaczy do szkoły w Bliżynie. 

Zdaniem radnego istnieje taka konieczność ze względu na duże zawilgocenie 

niektórych pomieszczeń. Zakup osuszaczy powinien nastąpić ze środków gminy. 

5/ Radny doprecyzował prośbę z poprzedniej sesji dotyczącą uszczelnienia okien 

w szkołach. Uważa, że tam gdzie występuje zawilgocenie należy wręcz odwrotnie 

rozszczelniać okna a ich uszczelnienia dokonać na korytarzach, w salach tam 

gdzie zawilgocenie nie występuje. 

Halina Fidor 

1/ Prośba do Powiatu o utwardzenie drogi na Łazik w Zbrojowie szczególnie na 

odcinku od p.Rybaków do mostu na rzece Kobylance. Najlepszym rozwiązaniem 

byłoby położenie asfaltu ponieważ wykonywane remonty cząstkowe odnoszą 

skutek krótkotrwały. 

2/ Prośba do Powiatu o zabezpieczenie środków w budżecie Powiatu na 2017 rok 

na budowę chodnika w Sorbinie. Jest to jedna z większych miejscowości  

w gminie Bliżyn gdzie nie ma chodnika. 

Odpowiedzi na zapytania dotyczące spraw powiatowych udzieliła Anna 

Leżańska. Wyjaśniła, że w Odrowążku planuje się wykonanie chodnika od 

krzyżówki w stronę Sorbina. Ze względu na to, że pozostał jeszcze do wykonania 

długi odcinek tego chodnika najprawdopodobniej nie uda się go wykonać w ciągu 

jednego roku. Wykonanie peronów przystankowych koło cmentarza  

w Odrowążku jest jak najbardziej zasadne dlatego może chociaż uda się wykonać 

projekt chodnika na tym odcinku. Być może uda się również zamontować 

dodatkowe barierki. Także powiat postara się dokonać oczyszczenia rowów  

w Kucębowie. Odnosząc się natomiast do zapytania radnej Moniki 

Gruszczyńskiej to został wykonany projekt tylko na budowę chodnika  

w Mroczkowie, nie ma w planach budowy drogi. Jeżeli podczas wykonania 

chodnika okaże się zróżnicowanie wysokościowe to droga zostanie sfrezowana  

i nastąpi jej nadlanie. Droga na Łazik zostanie w miarę możliwości naprawiona 

ale obecnie nie ma możliwości wykonania drogi asfaltowej tak naprawdę do 

trzech domów. 

Wyjaśnień na zapytania dotyczące spraw gminy udzielił Wójt informując, że stan 

drogi za cmentarzem jest dobry gdy nie ma opadów deszczu. Postara się 

zobowiązać wykonawcę przebudowy linii elektrycznej do naprawy tej drogi. 

Zostanie rozeznany problem z przepustem na ul.Podleśnej. W tym roku przy 

zalewie w Bliżynie została wymieniona część palisady, na placu zabaw zostaną 

wymienione elementy ze sprężynami a uszkodzenia przy sprzęcie do ćwiczeń 

zostaną przyspawane. Wójt obiecał, że na bieżąco altana i teren wokół niej 

zostanie posprzątany. Odnośnie zakupu osuszaczy do szkoły w Bliżynie Wójt 

poprosił dyrektora o stanowisko w tej sprawie. 
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Józef Nowak – Dyrektor Zespołu Szkół w Bliżynie stwierdził, że problem  

z wilgocią tak naprawdę pojawia się w okresie kiedy jeszcze nie zostanie 

uruchomione centralne ogrzewanie. Największy problem pojawia się w pracowni 

komputerowej i w świetlicy. Obecnie od poniedziałku rozpoczął się sezon 

grzewczy i ta sytuacja się poprawi ale gdyby była możliwość zakupu 2 osuszaczy 

to dyrektor byłby za to bardzo wdzięczny. 

Krzysztof Jurek prosił aby zakupu dokonać ze środków gminy.  

Ad. 6 

Przystępując do rozpatrzenia informacji o stanie sanitarno-higienicznym gminy 

za miniony okres 2016 roku Wójt stwierdził, że stan sanitarno-higieniczny z roku 

na rok się poprawia. Tak naprawdę co denerwuje i się pojawia to zaśmiecone 

pobocza. Cieszy jednak fakt, że zmniejsza się liczba dzikich wysypisk śmieci. 

Ostatnio miało to miejsce w lesie w Wojtyniowie. Poinformował również, że 

najprawdopodobniej zmieni się firma odbierająca śmieci choć jeszcze przetarg 

nie został rozstrzygnięty. Najniższą cenę oraz nieco niższą niż w latach ubiegłych 

złożyła Zofia Kozłowska i firma Bratek. Z tego względu nie planuje się zmiany 

opłat za śmieci ponoszone przez mieszkańców. Bardzo cenne są inicjatywy 

społeczne i prace wykonywane przez mieszkańców. Miało to miejsce  

w Wojtyniowie ale również w innych sołectwach. 

Stanowisko Komisji ds. Infrastruktury Komunalnej, Rolnictwa i Ochrony 

Środowiska przedstawił Tomasz Pela – Przewodniczący Komisji. Komisja 

analizując stan sanitarno-higieniczny gminy za miniony okres 2016 roku 

stwierdza, że na uwagę zasługuje funkcjonowanie Punktu Selektywnej Zbiórki 

Odpadów Komunalnych /PSZOK/. Komisja jedynie prosi o rozpropagowanie 

informacji w sołectwach o dniach i godzinach otwarcia tego punktu. Coraz 

większą popularnością wśród mieszkańców cieszy się usuwanie azbestu  

z nieruchomości. Na pochwałę zasługują liczne prace społeczne wykonywane  

w sołectwach przez mieszkańców. Na terenie gminy została przeprowadzona 

akcja „Sprzątanie świata” w której uczestniczyły wszystkie szkoły. Komisja 

oceniając stan sanitarno-higieniczny uważa, że utrzymuje się on na poziomie 

zadawalającym i ulega systematycznej poprawie. Zauważalna jest poprawa 

świadomości mieszkańców w zakresie utrzymania czystości oraz dbania  

o środowisko naturalne. Jednakże, aby stan sanitarno-higieniczny ulegał znacznej 

poprawie niezbędna jest jak najszybsza rozbudowa sieci kanalizacyjnej  

w kolejnych miejscowościach i to zadanie powinno być priorytetowym  

w następnych latach.  

Powyższe stanowisko Komisja przyjęła jednogłośnie /5 głosów za/. 

Dyskusja 

Tadeusz Łyjak stwierdził, że stan sanitarno-higieniczny gminy ulega 

systematycznej poprawie ale jeszcze musi zmienić się mentalność ludzi. Zdarzają 

się przypadki palenia plastiku czy wyrzucania śmieci do lasu jak to miało miejsce 

w Wojtyniowie gdzie ostatnio wyrzucono stare telewizory. Dlatego mimo, że stan 

sanitarny się poprawia to jeszcze należy nad tym tematem wiele popracować. 
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Za przyjęciem informacji o stanie sanitarno-higienicznym gminy za miniony 

okres 2016 roku radni opowiedzieli się jednogłośnie /13 głosów za/. 

Ad. 7 

a/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości odczytała Alina Wójcik – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/115/2016  

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

b/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia taryf dla 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie 

Gminy Bliżyn odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/116/2016  

w sprawie zatwierdzenia taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Bliżyn. 

c/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie uchwalenia Regulaminu 

dostarczania wody i odprowadzania ścieków obowiązującego na terenie Gminy 

Bliżyn odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ odstąpili od odczytania załącznika do projektu 

uchwały którym jest treść regulaminu. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/117/2016  

w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania 

ścieków obowiązującego na terenie Gminy Bliżyn. 

d/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wprowadzenia zmian  

w budżecie gminy na rok 2016 odczytała Alina Wójcik – Skarbnik Gminy. 

Omówiła również zmiany wniesione przez Wójta Gminy pismem z dnia  

30 września 2016 roku. Zmiany związane są z napłynięciem wniosku od rady 

sołeckiej w Ubyszowie dotyczącym przeznaczenia oszczędności z zakupu 

kosiarki na remont drogi wewnętrznej w tej miejscowości. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 
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Następnie Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania zmian wniesionych 

przez Wójta Gminy do projektu uchwały pismem z dnia 30 września 2016r.: 

1/ W załączniku Nr 2 do projektu uchwały – Zmiany w planie wydatków w 2016 

roku:  

a/ w dziale 600 – Transport i łączność wprowadza się rozdział 60017  - Drogi 

wewnętrzne, paragraf 4270 – Zakup usług remontowych z kwotą „1.001,00”.  

W podliczeniu działu kwotę „8.815,00” zastępuje się kwotą „9.816,00”, 

b/ w dziale 926 – Kultura fizyczna, rozdziale 92695 – Pozostała działalność kwotę 

„-2.479,33” zastępuje się kwotą „-3.480,33” w paragrafie 6060 – Wydatki na 

zakupy inwestycyjne jednostek budżetowych kwotę „-5.000,00” zastępuje się 

kwotą „-6.001,00”. 

2/ W załączniku Nr 3 do projektu uchwały – Wykaz wydatków majątkowych 

rocznych w 2016 roku: 

- w lp.19, dział 926, rozdział 92695, nazwa przedsięwzięcia  „Zakup kosiarki 

spalinowej” zmniejsza się: 

- w kol.5 – rok budżetowy 2016 o kwotę 1.001,00zł, 

- w kol. 6 – dochody własne jst o kwotę 1.001,00zł 

Zmianie ulega podliczenie. 

Uzasadnienie do projektu uchwały uzupełnia się: 

„- w dziale 600 – Transport i łączność na remont drogi wewnętrznej w Ubyszowie 

wprowadza się kwotę 1.001,00zł pochodząca z oszczędności przy zakupie 

kosiarki spalinowej z funduszu sołeckiego”. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ przyjęli powyższe zmiany. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/118/2016  

w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy na rok 2016 łącznie  

z przyjętymi zmianami. 

e/ 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

odczytała Alina Wójcik – Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/119/2016  

w sprawie udzielenia pomocy finansowej. 

f/  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy 

Miejscowości Gostków na lata 2017-2024” odczytała Barbara Stachera – 

Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 
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Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/120/2016  

w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Gostków na lata 

2017-2024”. 

g/  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie wyznaczenia obszaru i granic 

aglomeracji Bliżyn odczytała Barbara Stachera – Sekretarz Gminy. 

Przewodniczący Rady poinformował, że wszystkie Komisje Rady pozytywnie 

zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja – brak chętnych. 

Radni jednogłośnie /13 głosów za/ podjęli uchwałę Nr XVII/121/2016  

w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Bliżyn. 

Ad.8 

Informacje, komunikaty, oświadczenia: 

Przewodniczący Rady poinformował, że w niedługim czasie odbędzie się 

kolejna sesja oraz komisje rady. 

Ad.9 

Obrady sesji trwały od godz.910 do godz.1035. 

Siedemnastą sesję Rady Gminy Bliżyn zamknął Tadeusz Łyjak – 

Przewodniczący Rady dziękując wszystkim za udział. 

 

Protokolant 

 

Anna Kowalik 

 
 


